

目錄

CONTENTS

專輯：眾裡尋他——美術（博物）館館長專輯

Features: a Museum Director among Them All

- 5 館長的重要性及普遍條件／黃光男
The importance and competence of a museum director/ Hwang, Guang-nan
- 11 回歸行政專才與學理涵養機制的基礎人才培養「科系」上／林保堯
A way back to discipline and professionalism in cultivating the future museum administrator/ Lin, Bao-yao
- 16 稱職的博物（美術）館館長與館員兼論展示之型態／何耀坤
Competent roles for museum director and its staff also on museum exhibition types/ Ho, Yau-khun
- 21 為政在人 人存政舉——我對美術（博物）館館長應具條件的看法／張俊傑
Man making policy: some views on the ability of a museum director/ Chang, Jun-jieh

總論

Essay

- 29 台灣樸素藝術的特質及其發展省思／蘇振明
Reflection on the characteristics of Taiwan Naive Art and its evolution/ Su, Jen-min
- 57 省展免審查制度的回顧與展望（下）／侯壽峰
Retrospect and Prospect: the invitation plan of the Taiwan Provincial Fine Arts Exhibition (2)/ Hou, Shou-fong
- 68 喜、怒、哀、樂 感情概念視覺化傳達之研究／湯永成
Joy, anger, sorrow, and delight: A study of the visual communication of emotions concepts/ Tang, Yong-cheng

展覽焦點

Exhibition Notes

- 79 論陳銀輝的藝術歷程與繪畫性風格／王秀雄
On Chen, Yin-huei's art development and his painterly style/ Wang, Hsiu-hsiung
- 84 吳讓農與陶瓷教育／楊文霓
Wu, Rhang-nung and ceramics education/ Yang, Winnie

（本期稿擠，美學專欄暫停一次）